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Punkt 2 – politisk sundhedsklynge 

 

e-nærhospital 

Rikke orienterer, at projektet handler om at få et bud på et organisatorisk set-up med 

udgangspunkt i, hvordan vi kan samarbejde og udnytte de fælles ressourcer. Man er blevet 

anbefalet at tage fat i PA Consult, og der laves et kommissorium som udgangspunkt for deres 

arbejde. Der er enighed om, at det ikker er et ’tekniker-projekt’, og at der ikke skal etableres noget 

nyt – det skal være erstatning for noget eksisterende. Gruppen har et tidsperspektiv klar til møde i 

Politisk Sundhedsklynge 19. juni. 

DÆMP 

Charlotte orienterer, at en ledende overlæge fra Regionshospitalet indgår i hospitalets drøftelser 

om en indsats, der skal skabe en samarbejdsflade, som kan understøtte almen praktiserende 

læger i Frederikshavn kommune i at arbejde systematisk og proaktivt ift. den ældre, medicinske 

patient. Denne ledende overlæge har et godt netværk blandt praktiserende læger i Vendsyssel, og 

har fokus på nye former for samarbejdsflader mellem hospitalet og almen praksis. 

Hospitalet arbejder videre med at afgrænse og rammesætte en indsats frem mod næste møde 

Politisk Sundhedsklynge. 

Leif præsenterer benchmarkanalysen fra Indenrigs- og Sundhedsministeriet, som efterfølgende 

drøftes - både ift. hvad den siger, og hvordan den skal forelægges politisk niveau. Det aftales, at 

rapporten sendes med som bilag til mødet 19. juni, hvor region, kommuner og almen praksis 

supplerer med korte oplæg om deres vinkel på rapporten og evt. yderligere data.   

Kronisk psykisk syge 

Rikke fortæller, at man baggrund af det politiske ønske har lavet en to-delt projektbeskrivelse for 

henholdsvis den målgruppe, som vi ikke kender/er i systemet og den målgruppe, som vi kender, 

men har brug for at være ekstra tæt omkring.  

Der gøres opmærksom på, at man bør huske at tænke de frivillige organisationer ind ift. dem, der 

ikke er kendt.  

Det drøftes, om der skal meldes flere projekter ind som forslag til anvendelse af klyngemidlerne. 

Charlotte fortæller, at Regionshospitalet har en projektbeskrivelse klar ift. svært overvægtige 

gravide. Det aftales, at det tages med som forslag til det politiske formandskab. 

PIU deltagelse 

Det aftales, at formandskab/sekretariat snakker med Ulla og Kristina inden udarbejdelse af 

dagsorden til Politisk Sundhedsklynge mhp. at få PIU’s input med. 

Evaluering af Politisk Sundhedsklynge 

Det aftales, at evaluering af Politisk Sundhedsklynges møder og deres indhold og form 

dagsordenssættes til 19. juni.  

 

Punkt 3 – Det Nationale Ledelsesprogram 

Rikke og Jan fortæller, at det er deltagere fra psykiatrien og Frederikshavn Kommune, der meldes 



 

 

ind med udgangspunkt i projektet om kronisk psykisk syge (se punkt 2). Der har været drøftelse 

om ressourcetræk i forlængelse af evalueringen af hold 1. Der mangler fortsat navne på 

psykiatriens deltagere. 

Charlotte orienterer, at der er mulighed for at melde et projekt til de nationale LKT’er (lærings- og 

kvalitetsteams). Der er ikke umiddelbart ønske om at melde et klyngeprojekt ind, bl.a. fordi det er 

administrativt tungt. 

 

Punkt 4 – Temadrøftelse – Somatikkens IPS 

Charlotte Færch, Områdeleder Sundhed og Nadia Flyvholm Bak, konsulent fra Hjørring Kommune 

præsenterer grundlaget for notatet som oplæg til drøftelse af det videre arbejde – herunder 

differentierede indsatser inden for rehabilitering og arbejde med organisatorisk 

sundhedskompetence. 

Det blev aftalt, at organisatorisk sundhedskompetence bliver temaet for årets klyngeseminar. Ulla 

foreslår, at man kigger på Aalborg Kommunes nye forebyggelse- og rehabiliteringsstrategi.  

 

Punkt 5 – Planlægning af klyngeseminar 

Sekretariatet udsender en Doodle mhp. at afklare dato – og datoen bliver afgørende for, om det 

bliver et 12-12 eller heldagsseminar. 

Det aftales, at begge driftsfora inviteres med. Dinah gør opmærksom på, at hun ikke vil kunne 

deltage mere end et par timer. 

Det aftales, at Charlotte finder et bud på en oplægsholder, og at der nedsættes en arbejdsgruppe 

til videre planlægning af seminaret på det kommende møde i Faglig Sundhedsklynge 24. august.  

 

Punkt 6 – Eventuelt og gensidig orientering 

Daniel orienterer kort fra Sundhedssamarbejdsudvalgets møde. 

Indsats omkring børn som pårørende dagsordenssættes på næste møde. 

Der fremsendes skriftlig orientering på punkt c fra Regionshospitalet.  

Henrik Larsen orienterer derudover om, at Regionshospitalet grundet pres på 

jordemoderressourcer har orienteret Fælles Forretningsudvalg om, de sætter den decentrale 

jordemoderordning på hold fra 1. maj. 
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